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BROI.0012.3.5.2016 

 

 

Protokół nr 14/16 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

z dnia  25 października 2016  roku 

 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

 

Pan Karol Matusiak Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu dnia 25 

października 2016 roku o godzinie 9:45
 
otworzył obrady Komisji  Edukacji, Kultury i Sportu 

w Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim. Powitał członków Komisji oraz Pana Marcina 

Lewandowskiego Dyrektora Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim. 

 Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

2) Stwierdzenie quorum.  

 

Przewodnicząca Komisji na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach uczestniczy 

4 radnych, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 6 osób stanowi wymagane 

quorum, a zatem obrady są prawomocne.  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

3) Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie Komisji 

otrzymali porządek obrad. Przewodniczący Komisji zapytał, czy są inne propozycje do 

porządku obrad? 

Przewodniczący Komisji przedstawił porządek obrad: 

Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 13/16 z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu z dnia 7 

października 2016 r. 

5) Analiza stanu majątku– wizja lokalna. 

6) Akty prawne i dokumentacja Domu Dziecka. 

7) Liczba wychowanków z podziałem na grupy wiekowe.  

8) Stan i  struktura zatrudnienia w  Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim.  

9) Informacja na temat przebiegu prac związanych z realizacją inwestycji pod nazwą 

„Budowa dwóch budynków 14 osobowych na potrzeby Domu Dziecka w Lubieniu 

Kujawskim”. 

10) Problemy i potrzeby jednostki.  

11) Zamknięcie obrad Komisji. 

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem porządku obrad i przeprowadził 

procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że 
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porządek obrad został przyjęty. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

 

4) Przyjęcie protokołu nr 13/16 z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu z dnia 

7 października 2016 r. 

 

Przewodniczący Komisji  poinformował, iż z posiedzenia komisji z dnia 12 sierpnia 2016 

roku został sporządzony protokół, który był do wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji. 

Przewodniczący zapytał radnych, czy mają uwagi? Uwag nie było, dlatego zapytał, kto jest za 

przyjęciem protokołu 12/16 z dnia 7 października 2016 roku i przeprowadził procedurę 

głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za – 4 

Przeciwko – 0  

Wstrzymało się – 0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że protokół 

nr 13/16 z dnia 7 października 2016 roku został przyjęty.  

 
 

5) Analiza stanu majątku– wizja lokalna. 

 

Przewodniczący Komisji poprosił Dyrektora Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim o 

zabranie głosu. 

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim poinformował, 

że w roku bieżącym w placówce prace remontowe były wykonywane w  oparciu o własne 

zasoby ludzkie i materiałowe. Wykonano prac porządkowe na diakach znajdujących się w 

administracji placówki. Została zabezpieczoną podbudowa kamienna ogrodzenia od strony 

drogi krajowej nr 91 poprzez wykonane nadlewki betonowej. Wszystkie budynki są 

poddawane okresowym kontrolom stanu technicznego –roczne przeglądy techniczne, 

przeglądy kominiarskie, przeglądy podręcznego sprzętu gaśniczego, monitoring szkodników. 

Placówka wyodrębniła część zespołu parkowego i przygotowała teren pod budowę domów 

dla dzieci.  

Po dokonaniu wizji lokalnej Komisją przystąpiła do realizacji porządku obrad.  

Na obrady przybył Pan Tomasz Chymkowski, w obradach uczestniczy 5 członków komisji.  

 

6) Akty prawne i dokumentacja Domu Dziecka. 

 

Przewodniczący Komisji poprosił Dyrektora Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim o 

zabranie głosu. 

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
poinformował, że placówka posiada Statut-Uchwała nr XIX/202/12 Rady Powiatu z dnia 28 

grudnia 2012 roku w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka w Lubieniu Kujawskim oraz 

Regulamin Organizacyjny – Uchwała nr 283/12 Zarządu Powiatu z dnia 28 grudnia 2012 w 

sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 

zmieniony- Uchwała nr 82/15 Zarządu Powiatu z dnia 27 sierpnia 2015 r. w sprawie zmiany 

Regulaminu Organizacyjnego Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim. W placówce 

obowiązują pozostałe regulaminy:  

a) Regulamin Pracy w Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim – styczeń 2014 tekst 

jednolity. 

b) Regulamin Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych 
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c) Regulamin Wynagradzania Pracowników w Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim z 

dnia 15 kwietnia 2015 r.  

Jeśli chodzi o pozostałe dokumenty są to dokumenty obligatoryjne prowadzone dla każdego 

wychowanka. Dokumenty są zabezpieczone  w odpowiedni sposób, ponieważ zawierają dane 

wrażliwe.  

Zgodnie   z zapisami ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej dla 

wychowanków prowadzone są następujące dokumenty: 

a) Indywidulany Plan Pomocy Dziecka. 

b) Modyfikacja planu pomocy dziecka 

c) Karta pobytu dziecka 

d) Diagnoza psychofizyczna dziecka 

e) Karta udziału w zajęciach specjalistycznych(Pedagog prowadzi zajęcia 

specjalistyczne.). 

Dla wychowanków prowadzone są także dodatkowe regulaminy i dokumenty: 

a) Regulamin urlopowania dziecka, który zostanie zmieniony ponieważ zgodnie z 

najnowszymi orzeczeniami sądu nie można mówić w przypadku wychowanków 

placówek opiekuńczo-wychowawczych o urlopowaniu. Będzie to się nazywało 

Regulamin kontaktów z rodziną.  

b) Regulamin kieszonkowego. Ustawa przewiduje kieszonkowe w wysokości od 10-80zł. 

Dzieci mają przyznana kwotę kieszonkowego, która co miesiąc ustalana jest z 

wychowankami domu dziecka i z wychowawcami. Średnio jest 25-35 zł. Z 

zastrzeżeniem za celowe zniszczenia dziecko może mieć potrącone kieszonkowe w 

celu naprawy tej szkody, ale obligatoryjnie musi otrzymać 10 zł. Jeśli wychowanek 

wyróżnia się wzorowym zachowaniem, dobrymi ocenami jest możliwość podniesienia 

kieszonkowego.  

c) Kontrakty wstępne. Jest to narzędzie własne jednostki. Z każdym  wychowankiem, 

który ukończył 16 lat podpisywany jest kontrakt przedwstępny, który określa jego 

następne zasady. Służy to temu, żeby w wieku 18 lat dan wychowanek przyjdzie i 

będzie chciał złożyć kontrakt o możliwość pozostania  w placówce przeanalizowany 

jest 2 letni okres w ciągu którego był zobowiązany brać udział w określonych 

zajęciach jeśli tego nie przestrzegał jest powód do odmowy.  

d) Kontrakty pobytu dla osób pełnoletnich. Zgodnie  z ustawa o wspieraniu rodziny 

każda osoba po ukończeniu 18 lat może pozostać w placówce za zgoda dyrektora, ale 

musi to się odbywać o pewne zasady. W tej chwili jest kilku pełnoletnich 

wychowanków. Do tej pory nie są łamane zasady kontraktu i nie było potrzeby 

rozwiazywania kontraktów w sposób dyscyplinarny.  

e) Zeszyty obserwacji oraz podawania leków. Nie ma przepisów mówiących o tym kot i 

w jaki sposób podaje leki,  w tym psychotropowe. . Od tego są procedury wewnętrzny. 

Leki wydawane na okres około 7 dni. Są zabezpieczone w podwójny sposób w 

zamykanej szafce i zamykanej kasetce. Każde podane leku musi być zanotowane 

przez wychowawcę. Leki podawane są według zaleceń lekarza.  

f) Zeszyty wypisów wychowanków w czasie wolnym. Każde wyjście wychowanka musi 

być ustalone  wychowawca. Dziecko zgłasza gdzie chce pójść. Powyżej 13 roku życia.  

Każdy z wychowanków ma prowadzoną indywidualna teczkę akt osobowych składająca się z 

3 części: 

a) Dokumenty podstawowe. 

b) Plany pracy, modyfikacje i kary pobytu. 

c) Orzeczenia, postanowienia sądu, wyniki badań. 

Ponadto dyrektor wprowadziła w  życie zasady kontroli zarządczej w celu efektywnego i 

przejrzystego realizowania celów statutowych placówki. Wprowadzono w  życie Kodek Etyki 

pracownika samorządowego oraz pozostałe zarządzenia w sprawie spraw gospodarki 

finansowej, materiałowej i ekonomicznej.sa wprowadzone procedury jeśli chodzi o 
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zaopatrzenie wychowanków w odzież. Zdarzają się takie przypadki, ze dziecko należy 

zaopatrzyć we wszystko. Limit to kwota 500-600 zł. Z tego bieżącą są uzupełniane braki. 

Sprawy nadzwyczajne studniówka sukienka, garnitur to również jest dokupowane. Wszystko 

musi być za akceptacja dyrektora na podstawie druków zapotrzebowania, który jest następnie 

podpinany pod dana fakturę. Dzieci uczone są samodzielności. Starsi wychowankowie muszą 

zrobić rozeznanie w sklepach w jakiej cenie są kurtki, wybrać odpowiedni rozmiar. Dzieci, 

często twierdzą , że w sklepach znajdujących się na terenie Lubienia Kujawskiego a we 

Włocławku jest większy wybór. Starsi wychowankowie ustalając z wychowawcą i 

dyrektorem cenę i jadą do Włocławku dokonać zakupu. Wychowankowie oduczyli się 

domagania rzeczy markowych. W przypadku dzieci młodszych zakupów dokonuje 

wychowawca.  

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają pytania? Wobec braku pytań 

Przewodniczący Komisji przeszedł do następnego punktu porządku obrad.  

 

7) Liczba wychowanków z podziałem na grupy wiekowe.  

 

Przewodniczący Komisji powiedział, że z załącznika do informacji wynika, iż w placówce 

przebywa 29 wychowanków. 5 wychowanków w wieku 18 lat, 7 wychowanków w wieku 17 

lat, 6 wychowanków  wieku 16 lat. Przewodniczący Komisji zapytał, czy kontrakty wstępne 

zawierane są już z wychowankami w wieku 16 lat? 

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
odpowiedział, że tak. Jest to dokument, który jednostka sama wprowadziła, ponieważ ustawa 

nie reguluje tego w jaki sposób dyrektor może odmówić kontraktu. Dyrektor wyjaśnił, że jeśli 

wychowanek w wieku 16 lat jest zobowiązany d udziału systematycznego treningu 

umiejętności społecznych, pracy z psychologiem(obecnie nie ma psychologa  w jednostce), 

pracy z pedagogiem. W przypadku, kiedy przez 2lata wychowanek tego nie wypełnia to wtedy 

jest podstawa, że dyrektor może odmówić podpisania kontraktu. Do tej pory w jednostce nie 

miało jeszcze miejsca odmówienie podpisu kontraktu.   

Przewodniczący Komisji zapytał, w jakim wieku jest najmłodszy wychowanek? 

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
odpowiedział, że najmłodszy wychowanek ma 4 lata. Wszyscy wychowankowie są objęci 

obowiązkiem szkolnym i jest on realizowany. 

Przewodniczący Komisji zapytał, gdzie znajduje się przedszkole do którego uczęszczają 

wychowankowie? 

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
odpowiedział, że w Lubieniu Kujawskim. Szkoła podstawowa i gimnazjum również znajdują 

się w Lubieniu Kujawskim. Jeśli chodzi o szkoły ponadgimnazjalne to wychowankowie 

dojeżdżają do szkół znajdujących się we Włocławku, Kowalu, Chodczu, Choceniu.   

Przewodniczący Komisji zapytał, jak wychowankowie radzą sobie z dojazdami? 

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
odpowiedział, że wychowankowie dojeżdżają do szkół autobusami na podstawie biletów 

miesięcznych. Poza tym niektórzy wychowankowie przebywają poza jednostką, 2 

wychowanków przebywa w Młodzieżowy Ośrodku Socjoterapii w Łodzi, 2 wychowanki 

przebywają w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym W Szerzewie k/Mogilna. Są to 

szkoły z internatem, jeśli wychowankowie maja możliwość wyjazdu  to wówczas busem, który 

jest w posiadaniu jednostki wychowankowie są odbierani i przywożeni do placówki.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy wszyscy wychowankowie są z terenu powiatu 

włocławskiego? 

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
odpowiedział, że obecnie 1 wychowanek z Łodzi, 7 z Miasta Włocławka, 21 wychowanków 

jest z powiatu włocławskiego. 

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy w placówce może przebywać więcej wychowanków? 
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Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
odpowiedział, że teoretycznie nie. Dyrektor nigdy nie odmówił przyjęcia dziecka. W zeszłym 

roku na 360 regulaminowych miejsc 30x 12 miesięcy było około 404. Dyrektor podjął decyzję, 

że jeśli jest konieczność przyjęcia dziecka z tego terenu t nie ma sensu przemieszczanie go do 

placówki z znajdującej się na terenie kraju w której będzie wolne miejsce. Dyrektor jest w 

stanie wsiąść na siebie ponad stany i do czasu znalezienia właściwego miejsca przebywa w 

placówce.  W tej chwili jest jedno wolne miejsce. W zeszłym roku na 30 miejsc w placówce 

przebywało 38 wychowanków. To jest jedyny rok, kiedy jest jedno wolne miejsce, w 

poprzednich latach zawsze w jednostce przebywało więcej wychowanków niż przewidzianych 

miejsc. Bywają takie sytuacje, że jednego dnia do placówki trafia rodzeństwo. Bywało tak już 

3krotnie, kiedy do placówki trafiało jednocześnie 9, czy 7 rodzeństwa, które trzeba 

zabezpieczyć.  Obecnie przepisy zakazują przyjmowania dzieci do 10 roku do placówki, 

powinny one trafiać do rodzin zastępczych. Obecnie brakuje kandydatów na rodziny zastępcze 

wiec może pojawić się problem, gdzie te dzieci mają trafić.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał,  na jakiej podstawie trafiają do placówki dzieci z innych 

powiatów? 

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
odpowiedział, że sąd wydaje postanowienie o umieszczeniu dziecka w Placówce opiekuńczo-

wychowawczej. Wówczas PCPR we Włocławku zgłasza gotowość do przyjęcia dziecka jeśli w 

placówkach są wolne miejsce. Rozliczenia finansowe następują między powiatami.  

 

8) Stan i  struktura zatrudnienia w  Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim.  

Przewodniczący Komisji poprosił Pana Dyrektora o przedstawienie struktury zatrudnienia. 

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
poinformował, że struktura zatrudnienia jest zgodna z regulaminem organizacyjnym. Obecnie 

w placówce zatrudnionych jest 24 parowników. Wszyscy na pełnych etatach. W obecnej 

chwili w placówce nie jest zatrudniony psycholog, który do czerwca był zatrudniony na 

podstawie umowy cywilno-prawnej w bardzo ograniczonym zakresie czasu. W placówce na 

podstawie umowy cywilno-prawnej podstawową opieka medyczną, zaopatrzenie w leki 

psychotropowe świadczy pielęgniarka 2-3 godz. tygodniowo. Kierownicze stanowiska 

urzędnicze 1 etat, dyrektor. Stanowiska urzędnicze 2 etaty, główny Księgowy, Specjalista, 

stanowiska pomocnicze 14 etatów - 12 wychowawców, 1 pedagog, 1 pracownik socjalny, 

stanowiska obsług 7 etatów.  

Przewodniczący Komisji zapytał w jakiej kategorii się mieszczą wychowawcy. 

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
poinformował, że zgodnie z ustawa o pracownikach samorządowych wychowawcy mieszczą 

się w stanowiskach pomocniczych. Dyrektor dodał, że w placówce nie ma psychologa, 

którego obecność byłaby wskazana. Dyrektor starał się przekonać psychologa do pracy w 

placówce, ale niestety  warunki pracy dla psychologów są lepsze w oświacie aniżeli  w 

placówkach opiekuńczo-wychowawczych. Byli zatrudniani psychologowie na umowę 

zlecenie w ewidentnie trudnych sytuacjach, kiedy dziecko należało objąć opieką 

psychologiczną. Aby proces terapii psychologicznie był skuteczny musi być ciągłość. 

Dyrektor ma nadzieje, zew przyszłym roku to się zmieni na lepsze i zostanie zatrudniony 

psycholog. Do stanowisk obsługi wchodzi intendent, 2 kucharki, rzemieślnik, ogrodnik, 

pracownik fizyczny  do pracy lekkiej, pokojowa. W przyszłym roku 1 z kucharek odchodzi na 

emeryturę. W związku z powyższym w czasie przejścia do 2 budynków mieszkalnych 

jednorodzinnych nie będzie przerostów kadrowych i wszyscy pracownicy znajda 

zatrudnienie.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, ile godzin wynosi etat wychowawcy? 

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
poinformował, że 40 godzin tygodniowo, z tego 36 godzin pracuje z grupa, a 4 godziny na 

rzecz dziecka, kontakty ze szkołą, rodziną biologiczna, prowadzenie dokumentacji.  
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Radny Wojciech Rudziński zapytał, na jakiej podstawie są zatrudnieni wychowawcy? 

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
poinformował, że na podstawie Kodeksu Pracy i ustawy o pracownikach samorządowych. 

Radny Tomasz Chymkowski zapytał, w jakim wymiarze czasu jest zapotrzebowanie na 

zatrudnienie psychologa? 

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
poinformował, że dobrze byłoby, aby zatrudnienie było na cały etat. Dyrektor zdaje sobie 

spraw, ze to są duże koszty w związku z tym do projektu budżetu na 2017 rok została 

zgłoszona potrzeba zabezpieczenia środków na zatrudnienie w wymiarze ½ etatu psychologa.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy w szkołach znajdujących się na terenie Lubienia 

Kujawskiego nie ma psychologa? 

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
poinformował, że niestety w szkołach nie ma psychologa. Jest Poradnia Psychologiczno-

Pedagogiczna z której placówka korzysta w sytuacjach awaryjnych. Problem z psychologami 

polega na tym, że rynek jest nasycony psychologami  po studiach. W pracy psychologa w 

takiej palcówce jak Dom Dziecka w Lubieniu Kujawskim jest potrzebne 2-3,4 letnie 

doświadczenia.   

Na obrady przybył Pan Andrzej Stasiak, w obradach uczestniczy 6 członków komisji. 

Radny Tomasz Chymkowski zaproponował, aby Komisja podjęła wniosek, aby w budżecie 

powiatu włocławskiego na rok 2017 zabezpieczyć środki finansowe z przeznaczeniem na 

minimum ½ etatu psychologa w Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim.  

Przewodniczący Komisji zapytał członków komisji, kto jest za podjęciem wniosku aby w 

budżecie powiatu włocławskiego na rok 2017 zabezpieczyć środki finansowe z 

przeznaczeniem na minimum ½ etatu psychologa w Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim i 

przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-6 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że wniosek 

został podjęty.  

Wniosek do Zarządu Powiatu we Włocławku stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

Radny Tomasz Chymkowski zapytał na jakiej podstawie jest zatrudniony psycholog w 

placówce? 

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
poinformował, że na podstawie kodeksu pracy. Psycholog może pracować w sobotę i 

niedziele lub popołudnia. Do południa wychowankowie są w szkole, wiec nie ma sensu 

utrzymywania tych stanowisk do południa.  

 

9) Informacja na temat przebiegu prac związanych z realizacją inwestycji pod nazwą 

„Budowa dwóch budynków 14 osobowych na potrzeby Domu Dziecka w Lubieniu 

Kujawskim”. 

Przewodniczący Komisji poprosił Pana Dyrektora o przedstawienie informacji. 

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
poinformował, że obecnie trwa procedura przetargowa w zakresie wyłonienia wykonawcy 

inwestycji. w budżecie placówki. W czwartek nastąpiło otwarcie ofert. Wpłynęło w sumie 10 

ofert. Jedna z ofert będzie nieważna,  ponieważ oferent nie dopełnił formalności jeśli chodzi o  

określenie ceny, podał tylko cenę brutto. Wszystkie oferty przewyższają  wysokość 

planowanego zadania. W dniu wczorajszym Dyrektor złożył wniosek do zarządu o ujęcie w w 

WPF i projekcie budżetu na przyszły rok 970 000 zł. Na ten rok środki są Zabezpieczona na 

kwota 144 423 złotych, która pozwala pokryć wydatki związane z opracowaniem 

dokumentacji budowlanej, studium wykonalności projektu oraz prace budowlane możliwe do 
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realizacji do końca tego roku (fundamenty, filary). Jeśli chodzi o dokumentacje to były pewne 

zmiany w kosztorysach. Łączna wartość inwestycji z zagospodarowaniem terenu to kwota  

1 903 542 zł. Całą nieruchomość będzie się znajdowała na 5 działkach., które zostały zdjęte z 

pod opieki Konserwatora Zabytków. Cała powierzchnia to 6500 m
2
. Oprócz tych dwóch 

domów, będzie boisko, plac zabaw, plac manewrowy. Oferenci podali termin zakończenia 

realizacji zadania -1 września 2017 r.  dzienniki budowy są już zarejestrowane,  na 

najbliższym posiedzeniu zarządu dyrektor będzie prosił starostę i drugiego członka zarządu o 

podpisanie wniosku o wykonanie przyłącza energetycznego, ponieważ to to może trwać 

nawet do 18 miesięcy. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy te domy będą się różniły od tych, które zostały 

wybudowane w Brzeziu? 

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
poinformował, że zostały wprowadzone pewne zmiany. Jeśli chodzi o strukturę i gabaryty to 

są one bardzo podobne. Projektant uwzględnił zmiany zaproponowane przez dyrektora. 

Schody w Brzeziu nie zostały zabudowane, a dyrektor poprosił o postawienie ściany 

działowej. W jednym z domów zwiększono pokój dla specjalistów kosztem pomieszczenia 

gospodarczego. Ponadto jest wprowadzony inny system odwodnienia, 2 zbiorniki po 10m
3
, 

które będą które będą zbierały wodę z placu manewrowego jak i z domów. Domy zostały 

podniesione do góry o 40 cm, zostały ujęte podjazdy dla wózków inwalidzkich. W Brzeziu na 

tarasie nad tarasem jest papa a tu będzie blachodachówka. W Brzeziu na piętrze są okna 

pionowa a  tutaj będą klasyczne okna poziome. To są najważniejsze zmiany, które miały 

miejsce. Do tego dochodzi boisko, plac zabaw, 2 altany wypoczynkowe.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że jeden dom będzie funkcjonował z kotłownią 

ogrzewającą dwa domy a w drugim domu będzie garaż.  

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
poinformował, że do dnia 16 grudnia jest termin składania wniosków o dofinansowanie z  

Regionalnego Programu Operacyjnego.  Opracowywane jest studium wykonalności projektu. 

Wykonawca projektu czeka na wartość rzeczywistą projektu, czyli po przetargowa. Następnie 

zostanie złożony wniosek o dofinansowanie inwestycji w wysokości 75% do Regionalnego 

Ośrodka Polityki Społecznej. W Brzeziu był oddzielny przetarg na szafy meblowe. W 

przypadku domów dla Lubienia Kujawskiego w postepowaniu przetargowym zostało ujęte 

również umeblowanie.  

Przewodniczący Komisji zapytał o wyposażenie aneksów kuchennych? 

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
poinformował, że 80 000 zł jest w projektach. Podstawowe wyposażenie meblowe aneksu 

kuchennego, 7 szaf w pokojach wychowanków, 1 szafa w pokoju wychowawców, 

zagospodarowanie spiżarni. Do projektu budżetu na przyszły rok dyrektor złożył wniosek o 

zabezpieczenie kwoty 70 000 zł na pozostałe wyposażenie. Kwotę 20 000 zł jest wartość 

sprzętu, który jest możliwy do przeniesienia z obecnie użytkowanego budynku. Ponadto 

sponsor zaproponował kwotę 20 000 zł na zakup umeblowania. Ciężko kupić coś nie znając 

kolorystyki pokoi i rozkładu. Sponsor zaproponował zakup mebli: sofy, kanapy, komody itp. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy zakup musi zostać zrealizowany do końca roku? 

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
poinformował, że zakup mebli musi zostać do końca roku 2016. Pracownicy są na tyle 

kreatywni, że zakup z pewnością zostanie zrealizowany. Dyrektor dodał, że na tym etapie jest 

najważniejsze przygotowanie pracowników i wychowanków do przeprowadzenia się do 

nowych domów. W tej chwili został dokonany podział pracowników, wiedzą już w jakich 

grupach będą pracować. Zostali wyłonieni leaderzy.  Wychowankowie już o tym wiedzą. 

Dyrektor ma zamiar złożyć wniosek o zmianę regulaminu organizacyjnego, ponieważ w 

obecnym są 3 grupy 10 osobowe, a mają być 2 grupy 14 osobowe. W nowej placówce 

wychowankowie będą funkcjonować tak jakby funkcjonowali w domach łącznie z 

gotowaniem, przygotowywaniem posiłków. Wychowankowie są już do tego przygotowywani, 
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aby po przejściu do nowych budynków wszystko dobrze funkcjonowało. Według dyrektora w 

nowych domach nie powinno być ani kucharek, ani sprzątaczek.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że z wcześniej przedstawionej informacji wynika, że 

kucharka i pokojowa przechodzą do nowej placówki? 

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
poinformował, że zgadza się, iż kucharka i pokojowa przejdą na pracowników 

wspomagających. Będą pracować od poniedziałku do piątku w godzinach od 6:00 do 14:00. 

Jeśli będzie potrzeba zostać z dzieckiem to będzie się nim opiekować, będą przygotowywane  

posiłki. Wszystkie weekendy to wychowawcy będą przygotowywali z wychowankami. 

Obecnie w placówce pokojowa i kucharka mają wolne weekendy, wychowawcy w piątki 

pobierają stawkę żywieniową na ilość dzieciaków. Z wychowawcami ustalana jest potrwa 

jaka ma zostać zrobiona, następnie ustalana lista zakupów. Wychowankowie robią zakupy z 

których później musza się rozliczyć.  Są w tym połączone 3 umiejętności: społeczne, 

kulinarne i finansowe. W trakcie takich zwykłych czynności można wiele zauważyć u 

wychowanków.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są już jakieś decyzje w sprawie budynku w którym 

obecnie znajduje się Dom Dziecka w Lubieniu Kujawskim? 

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
poinformował, że nie została jeszcze podjęta decyzja. Po wyprowadzce wychowanków do 

nowych domów należy zabezpieczyć obiekt, trzeba będzie go ogrzewać. W domu dziecka nie 

ma zatrudnionego palacza, ponieważ konserwator i kierowcą w okresie grzewczym te 

czynności związane z ogrzaniem budynku.  Z jednej strony domki mają przypominać dom 

rodzinny, ale nadal są instytucją. W Brzeziu zostało zaplanowane, że jedno mieszkanie w 

dotychczasowym internacie zostanie przeznaczone dla dyrektora i księgowej. Pojawia się 

pytanie, gdzie będzie mieściła się administracja domów w Lubieniu Kujawskim. Przez jakiś 

czas może to funkcjonować w dotychczasowym budynku. Ponadto Burmistrz Lubienia 

Kujawskiego posiada do wynajęcia pomieszczenia w ośrodku zdrowia.  To nie jest potrzebne 

duże pomieszczenie.  

Radny Wojciech Rudziński zapytała, czy administracja domów nie może mieć swojego 

pomieszczenia w tych nowych budynkach? 

 Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
poinformował, że konkurs ogłoszony przez  Regionalny Ośrodek Polityki Społecznej musi 

wskazać, że są jak najbardziej domy rodzinne a jak najmniej instytucjonalne. W 

Inowrocławiu jest 6 domków w których są tylko wychowankowie i wychowawcy, specjaliści, 

a całe centrum obsługi administracyjnej  znajduje się w innym miejscu. Po nowelizacji 

ustawy nie można tworzyć centrum obsługi administracyjnej. Stworzyć można centrum usług 

wspólnych  z kolejnym dyrektorem. Można prowadzić domy pod kierownictwem jednego 

dyrektora i wspólnej obsługi.  

Przewodniczący Komisji zapytał, jak jest opinia dyrektora na temat wspólnego centrum 

obsługi administracyjnej? 

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
poinformował, że stworzenie tego centrum miałoby sens, ale po zmianie ustawy centra można 

tylko tworzyć na podstawie ustawy o samorządzie powiatowym. Tworzony jest oddzielny 

twór z oddzielnym dyrektorem. Pojawia się pytanie, czy tworzyć nowe centrum, czy pozostać 

w obecnym układzie. W Brzeziu jest placówka obsługiwana i placówka obsługująca. 

Dyrektor palcówki obsługiwanej pełni jednocześnie role wychowawcy.  

Radny Tomasz Chymkowski powiedział, że obecny angaż dyrektorów to 12 miesięcy. Czas 

pokaże jak to wszystko będzie się rozwijało.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy ta obsługa finansowa –księgowa nie powinna zostać 

przeniesiona do Starostwa Powiatowego we Włocławku.  

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
poinformował, że nie wie czy to jest dobre rozwiązanie. Ponadto dyrektor dodał, ze jeśli jakiś 
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produkt bedziee w promocji i będzie chciano dokonać większego zakupu to nie może on być 

na 1 fakturze rozchody wewnętrzne, tylko muszą być podzielone 2 faktury. Musza być 2 

księgowości.  Placówka jest jednostka organizacyjną samorządu powiatowego. Pojawia się  

pytanie, czy właściwe jest umieszczenie obsługi finansowo -księgowej we Włocławku gdzie 

trzeb byłoby jeździć z każda fakturą. 

Radny Andrzej Stasiak powiedział, ze firma mająca siedzibę w Gdańsku ma swoje oddziały  

na terenie całej Polski i funkcjonuje przy jednym systemie księgowym. Można przesyłać 

skany faktur, aby wszystko było realizowane, następnie trafiają oryginały.  

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
poinformował, że należy zaobserwować jak będzie to funkcjonowało w Brzeziu. Dyrektor 

dodał, ze został wprowadzony taki podział między wychowawcami, że dzieci nie będą miały 

dokonywanych zmian wychowawców. Wychowawcy do nowych budynków przechodzą ze 

swoimi wychowankami.  

 

 

10) Problemy i potrzeby jednostki.  

Przewodniczący Komisji powiedział, ze problem dotyczący psychologa został już 

porusozny wcześniej. Przewodniczacy Komsiji zapytał, czy dyrektor widzi jeszcze jakies 

problemy op®cz tych, które są zwiazna e nowa sytuacją pwostaą w wyniku zmiany 

organizaycjnej domwó dziecka. 

 

Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
poinformował, że  wiekszyhc problemów nie ma. dyrektor podkreślił, ze mimo wprowadzenia 

programu 500+ nie ma zaobserwowanego odpływu z domów dziecka. Według dyrektora jeśli 

rodzina jest dysfunkcyjna to nie nastąpi taka poprawa, aby te dzieci wróciły do domu. 

Interwencja sądu jest zazwyczaj w okresie szkolnym, ponieważ wtedy widać, że dzieci 

opuszczają zajęcia, wagarują. Najwięcej dzieci trafiających do placówki to dzieci w wieku 13 

lat.   Za rok o tej porze wychowankowie będą mieszkali już w nowych domach. 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy maja jeszcze jakieś pytania? 

Wobec braku pytań.  

15.11.2016.  planowana jest sesja której jednym z punktów będzie spraw dotycząca dróg 

wojewódzkich.   

11) Zamkniecie obrad Komisji 

Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad dokonał 25 

października 2016 roku o godzinie 10:50  zamknięcia obrad Komisji Edukacji, Kultury i 

Sportu.  

 

 

 
    Przewodniczący Komisji  

Edukacji, Kultury i Sportu 

 

           Karol Matusiak 

         

 

 

 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

Marta Szarecka ………………………… 


